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VOORWOORD 

 
 
Voor u ligt het jaarverslag 2023 van uw rekenkamer. Het was een bijzonder jaar, gegeven de verplichte transitie 
van rekenkamercommissie naar rekenkamer. Een stevige verbouwing van uw lokale rekenkamer, terwijl de 
winkel gewoon open bleef.  
 
Naast het onderzoeksprogramma werd er door de - inmiddels opgeheven - rekenkamercommissie en met 
name door onze ambtelijk secretaris een meer dan stevige inspanning verricht ter voorbereiding op deze 
transitie. Zowel de verordening als het inmiddels verplichte reglement van orde en onderzoeksprotocol 
dienden immers te worden herzien en aangepast, de instelling van een klankbordgroep voorbereid en 
uiteraard twee nieuwe leden geworven.  
 
Voorwoorden in jaarverslagen zijn altijd een goede plaats om hiervoor dank en waardering uit te spreken. En 
dat doe ik hierbij dan ook graag, met name aan onze ambtelijk secretaris Annemarie Raijmakers. Zij is degene 
die is ons altijd met adequaat advies terzijde staat en het proces coördineert en bewaakt. Zonder haar 
voortreffelijke ambtelijke ondersteuning zou ons werk een stuk ingewikkelder zijn. 
 
Zoals u kunt lezen hebben wij het afgelopen jaar onze aandacht verdeeld over zes onderzoeken, wisselend in 
omvang en domein. Twee onderzoeken zijn gestart in 2022 en afgerond in 2023, twee anderen zijn in 2023 
gestart en worden naar verwachting begin 2024 afgerond. Onderzoeksplanningen houden zich immers over het 
algemeen niet aan kalenderjaren. 
 
Al eerder heb ik betoogd dat het goed leven en wonen is in Overbetuwe en uw bestuur en organisatie goed 
toegerust de aan hen opgedragen taken te volbrengen. Het afgelopen jaar gehouden nazorgonderzoek getuigd 
daarvan. Dat wil overigens niet zeggen dat zaken niet beter of anders kunnen of dat u het als gemeenteraad 
altijd met elkaar eens bent of zou moeten zijn. Vanuit onze rol en verantwoordelijkheid proberen wij in ieder 
geval hieraan een positief-kritische bijdrage te leveren. 
 
Het nieuwe jaar 2024 brengt weer nieuwe uitdagingen met zich mee. Ook wij zijn benieuwd naar de plannen 
van een nieuw kabinet, met name voor de sector gemeenten en uiteraard naar de resultaten van de 
onderzoeken die wij ons hebben voorgenomen. Graag verwijs u ik daarvoor naar ons onderzoeksprogramma. 
 
Als gevolg van de hiervoor genoemde transitie was het afgelopen jaar ook een jaar van afscheid nemen. Het 
afgelopen jaar namen wij, als gevolg de transitie van rekenkamercommissie naar rekenkamer afscheid van 
twee interne leden, te weten Hanneke Bruinsma en Tim Bekker. Daarnaast hebben de externe leden, te weten 
Marjan Heijink en Ed Masselink laten weten te stoppen na respectievelijk 6 en 12 jaar. Zij hebben de afgelopen 
jaren een belangrijke bijdrage geleverd aan de kwaliteit van ons werk en daarvoor zijn wij zowel de interne als 
de externe leden zeer dankbaar.  
 
Tot slot een woord van dank aan iedereen, inwoners, organisaties, de ambtelijk medewerkers, het college van 
burgemeester en wethouders voor hun bereidwillige medewerking aan onze onderzoeken. Zonder hen is goed 
onderzoek doen namelijk onmogelijk. 
 
 
Wij wensen u veel leesplezier toe. 
 
Harry Smeets, 
Voorzitter 
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1. INLEIDING 

Missie en doelstellingen 

De missie van de rekenkamer luidt als volgt: 

De gemeentelijke rekenkamer Overbetuwe wil bijdragen aan het verbeteren van het lokaal bestuur en de 
politieke verantwoording daarover versterken. Zij doet dit vanuit haar wettelijke taak om de doelmatigheid, 
de doeltreffendheid en de rechtmatigheid van het door het gemeentebestuur gevoerde beleid te 
onderzoeken. Hieronder worden verstaan de beleidsvoorbereiding, -vorming, -vaststelling, -uitvoering en -
effecten. 

Met haar producten (onderzoeken, rekenkamerbrieven etc.) wil de rekenkamer de controlerende functie van 
de gemeenteraad van Overbetuwe versterken. Zij richt zich daarbij in de eerste plaats op het evalueren van het 
gevoerde beleid. De rekenkamer wil zichtbaar maken hoe publiek geld wordt besteed, of dit volgens de 
afgesproken regels geschiedt en of de voorgenomen doelstellingen van de gemeente ook daadwerkelijk 
worden bereikt. 

Concreet wil de rekenkamer Overbetuwe bijdragen aan:  

• de doelmatigheid en doeltreffendheid van het vastgestelde beleid; 
• de kwaliteit van het lokale openbaar bestuur; 
• een goed functionerende lokale democratie; 
• een transparant gemeentelijk functioneren en publieke verantwoording daarover. 

Wil de rekenkamer kunnen oordelen over het effectief, efficiënt en rechtmatig functioneren van de gemeente, 
dan kan dit alleen op basis van objectief feitenonderzoek. Deze objectiviteit vereist een hoge mate van 
onafhankelijkheid. De onafhankelijkheid is goed verankerd in de formele positie en bevoegdheden van de 
rekenkamer. 
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2. SAMENSTELLING REKENKAMER 

De gemeente Overbetuwe kent sinds 10 juli 2023 een rekenkamer als bedoeld in artikel 81a van de 
Gemeentewet. Dit houdt in dat de raad met regels bepaalt hoe de rekenkamer wordt ingevuld. In de 
Verordening op de Rekenkamer gemeente Overbetuwe 2023 staat dat de gemeentelijke rekenkamer bestaat 
uit drie leden die op grond van de Gemeentewet voor een termijn van zes jaar worden benoemd.   

Na de transitie van rekenkamercommissie naar rekenkamer heeft de raad op 27 juni 2023 Harry Smeets 
benoemd tot voorzitter van de rekenkamer en zijn op 12 september 2023 - op voordracht van de 
Klankbordgroep Rekenkamer - Han Dankaart en Han Julicher benoemd tot lid van de rekenkamer. Zij volgden 
Marian Heijink en Ed Masselink op.  

De samenstelling op 31 december 2023 was: 
Harry Smeets, voorzitter (lid) 
Han Dankaart (lid) 
Han Julicher (lid) 

De rekenkamer wordt ondersteund door een ambtelijk secretaris, Annemarie Raijmakers.  
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3. WAT HEBBEN WE GEDAAN IN 2023? 

 

1. DoeMee-onderzoek 2022 ‘Ondersteuning volksvertegenwoordigers Overbetuwe' 

Jaarlijks biedt de Nederlandse Vereniging van Rekenkamers en Rekenkamercommissies (NVRR) aan haar de 
leden de mogelijkheid om tegen een zeer geringe bijdrage, deel te nemen aan een zogenaamd DoeMee-
onderzoek. Ook in 2022 heeft de rekenkamer besloten hieraan deel te nemen, omdat het onderzoek 
‘Ondersteuning volksvertegenwoordigers Overbetuwe' de gemeenteraad van Overbetuwe een goed inzicht 
geeft in de eigen ondersteuning. Onder ondersteuning wordt onder meer verstaan de inrichting van de griffie, 
de mogelijkheid tot fractieondersteuning, de inrichting van de rekenkamerfunctie en de mogelijkheid tot 
ambtelijke bijstand en het volgen van opleidingsprogramma’s. 
 
De centrale onderzoeksvraag luidde: 
Hoeveel is de raad bereid voor haar eigen ondersteuning uit te geven?  
Het gaat hierbij om vragen als: wat is het budget waarover de decentrale volksvertegenwoordiging beschikt? 
Wat wordt daaruit gefinancierd? Worden alle middelen besteed of blijft er geld liggen? Is dit de afgelopen jaren 
veranderd en wat zijn de redenen daarvan? 
 
De voorzitter van de rekenkamer was lid van de NVRR-begeleidingscommissie die het door het 
onderzoeksbureau PBLQ uitgevoerde onderzoek begeleidde. Het overall beeld is door PBLQ gepresenteerd in 
een verdiepende rapportage. Daarnaast is er per deelnemende gemeente een factsheet samengesteld met 
daarin de voor die gemeente relevante data. 
 
Op basis van de in deze twee documenten opgenomen bevindingen heeft de rekenkamer zelf nog conclusies en 
aanbevelingen geformuleerd. Daarbij is rekening gehouden met de voor Overbetuwe te hanteren 
grootteklasse. Daarnaast is gekeken in hoeverre de inzet van middelen in Overbetuwe afwijkt van  het 
gemiddelde van de gemeenten in de voor Overbetuwe geldende grootteklasse.  
 
Geconcludeerd kan worden dat de raad van Overbetuwe deelneemt aan een voor deze grootteklasse 
gemiddelde hoeveelheid activiteiten en lijkt daarmee een ‘gemiddelde gemeenteraad’.  De raad van 
Overbetuwe heeft tegelijkertijd de beschikking over een gemiddeld gebudgetteerde raadsgriffie met een 
ogenschijnlijke overmaat aan (secretariële) ondersteuning en een onderbezetting op primaire griffietaken.  
 
Het onderzoek heeft plaatsgevonden van september tot eind december 2022. De raad is eind januari 2023 door 
middel van een rekenkamerbrief geïnformeerd over de resultaten van dit onderzoek en over de aanvullende 
conclusies en aanbevelingen van de rekenkamer.  
 

2. Onderzoek naar het lokaal verkeers(veiligheids)beleid van Overbetuwe: ‘Veilig op (de) weg’ 

Aanvankelijk stond dit onderzoek gepland voor eind 2021. Als gevolg van het door de raad ingelaste onderzoek 
naar grip op het sociaal domein is dit onderwerp doorgeschoven naar 2022.  

De centrale onderzoeksvraag luidde:  
Is het verkeers(veiligheids)beleid van de gemeente Overbetuwe doeltreffend en doelmatig?  
 
Onderzocht is hoe concreet invulling is gegeven aan het lokale verkeers(veiligheids)beleid, welke doelen daarbij 
zijn nagestreefd en op welke wijze deze meetbaar zijn (gemaakt).  
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In zijn algemeenheid  kan worden geconcludeerd dat de doelstelling om het (absoluut) aantal 
verkeersslachtoffers te verminderen in de periode van 2001-2022 ruimschoots is gehaald ook in vergelijking 
met de landelijke ontwikkeling.  Wel heeft de gemeente Overbetuwe acht jaar gewerkt met een gedateerd 
beleidskader. Ook het lokaal handhavingsbeleid is gedateerd.  Daarnaast is er sprake van een gebrekkige (op de 
raad) afgestemde bestuursinformatie als het gaat om het verkeers(veiligheids)beleid.  
 
Dit onderzoek heeft plaatsgevonden in de periode van juli tot en met november 2022. Het onderzoeksrapport 
is op 4 april 2023 besproken in een voorbereidende vergadering. Vervolgens heeft de raad op 18 april 2023 het 
voorstel geamendeerd vastgesteld door enkele wijzigingen in de aanbevelingen te doen.  

3. Onderzoek ‘Perspectief rond Burgerparticipatie’ 

Het doel van het onderzoek naar ‘Perspectief rond Burgerparticipatie’ is om inzicht te krijgen in de houding van 
inwoners van de gemeente Overbetuwe ten opzichte van burgerparticipatie en hun verwachtingen daarbij.  

De onderzoeksvragen luidden:  
Hoe faciliteert de gemeente Overbetuwe een proces dat in voldoende mate rekening houdt met de lokale 
diversiteit binnen de gemeente en welke afwegingen maakt zij hierbij? En hoe geeft de gemeente het 
zogenaamde ‘zwijgende midden’ een stem? 

Omdat de rekenkamer niet de expertise heeft om dit onderzoek zelf te kunnen uitvoeren, is hiervoor een 
offerte opgevraagd bij I&O-research. I&O-research vraagt of de gemeente een steekproef van 500 
representatief verdeelde inwoners uit de BRP kan trekken. Deze vraag heeft de rekenkamer voorgelegd aan de 
interne organisatie. Deze heeft laten weten dat het doel van verstrekking van de gegevens niet valt onder een 
overheidstaak waarvoor persoonsgegevens geraadpleegd mogen worden. Anders gezegd, het onderzoek 
voldoet niet aan de eisen genoemd in de Wet basisregistratie personen (Wet BRP). Er kunnen wel  
adresgegevens worden verstrekt ontleend aan de BRP echter, zonder overige kenmerken. 

De rekenkamer heeft daarom besloten te stoppen met het onderzoek, omdat een respons op een verzoek met 
enkel adresgegevens uit de BRP zonder voorletters, naam en geslachtsnaam laag zal zijn en daarom niet als 
representatief kan worden aangemerkt.  

Dit onderzoek is gestart in oktober 2022 en gestopt eind januari 2023.  

4. Nazorgonderzoek 2018-2022 

Het doel van de door de rekenkamer uitgebrachte onderzoeksrapporten is om een bijdrage te leveren aan de 
controlerende rol van de gemeenteraad, de kwaliteit van de meningsvorming over het gekozen onderwerp en 
de kwaliteit van het lokaal beleid en de uitvoering daarvan.  

Dit laatste aspect is de kern van dit onderzoek. Want, wat leveren de door de rekenkamer geformuleerde 
conclusies en aanbevelingen in de praktijk precies op? Worden de beleidsmakers en beslissers ermee bereikt? 
Worden de aanbevelingen overgenomen en hebben zij effect op de kwaliteit van het beleid en de uitvoering 
daarvan? 

De centrale onderzoeksvraag luidde:  
Wat is het effect van rekenkameronderzoek op de Overbetuwse praktijk? 

In totaal heeft de rekenkamer 12 rapporten die zij heeft uitgebracht in de periode van 29 maart 2018 tot en 
met 30 maart 2022 onderzocht.  

Geconcludeerd kan worden dat de door de rekenkamerkamer gedane aanbevelingen - afgezien van een enkele 
aanvulling of aanpassing - door de gemeenteraad worden overgenomen. Deze aanbevelingen worden over het 
algemeen door het college en de ambtelijke organisatie geïmplementeerd.  De mate en het tempo van 
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doorwerking lijkt in de praktijk sterk samen te hangen met de interactie van het reeds in voorbereiding zijnde 
beleidsontwikkeling of implementatieprocessen waarbij de gedane aanbevelingen (kunnen) worden 
meegenomen. Vastgesteld kan worden dat de aanbevelingen die zijn geïmplementeerd leiden tot de door de 
rekenkamer verwachte resultaten en effecten. De monitoring daarentegen van (de opvolging) de door de 
gemeenteraad vastgestelde aanbevelingen kan beter.  

Op verzoek van de raad heeft de rekenkamer nog een rekenkamerbrief uitgebracht op de door het college 
uitgebrachte ‘Tussenevaluatie sociaal domein’ op 30 mei 2023.  Dit document heeft de rekenkamer niet tijdig 
bereikt om de hierin opgenomen informatie mee te kunnen nemen in het nazorgonderzoek. Daarom heeft de 
raad de rekenkamer gevraagd aan te geven of deze informatie iets wijzigt met betrekking tot de door de 
rekenkamer opgenomen bevindingen en conclusies in het rapport, zodat deze informatie nog kan worden 
betrokken bij de raadsbehandeling van het rapport op 21 november 2023.  

Dit onderzoek heeft plaatsgevonden in de periode van februari 2023 tot en augustus 2023. Het 
onderzoeksrapport is na aanbieding aan de gemeenteraad op 7 september 2023 eerst besproken in een 
voorbereidende vergadering op 31 oktober 2023. Vervolgens heeft de raad op 21 november 2023 ingestemd 
met de conclusies en aanbevelingen.  

5. DoeMee-onderzoek 2023 ‘Klachtafhandeling’ 
 

Ook in 2023 heeft de rekenkamerkamer weer deelgenomen aan een DoeMee-onderzoek van de NVRR in 
samenspraak met de (nationale) ombudsman. Het centrale thema van dit onderzoek is klachtenafhandeling.  
 
Het doel van dit onderzoek is het in beeld brengen hoe de klachtenafhandeling binnen de gemeente 
Overbetuwe is georganiseerd en hoe daarover wordt gerapporteerd aan de raad. Ook is onderzocht op welke 
manier verbonden partijen en gemeenschappelijke regelingen die taken namens of in opdracht van de 
gemeente uitvoeren, omgaan met de klachtenafhandeling en of de gemeenteraad hierover sturingsinformatie 
ontvangt. 
 
De onderzoeksvragen luidden:  
Op welke wijze geven decentrale overheden beleidsmatig en organisatorisch vorm aan de afhandeling van 
klachten, tot welke resultaten leidt dit beleid en op welke wijze wordt hierover gerapporteerd aan de raad? 

 
Het onderzoek is uitgevoerd door TwynstraGudde. Zij hebben een factsheet opgeleverd voor elke 
deelnemende rekenkamer. Daarnaast is er een overall beeld gepresenteerd in een verdiepende rapportage. 
Aan de hand van beide stukken schrijft de rekenkamer een eigen rekenkamerbrief met conclusies en 
aanbevelingen. Deze rekenkamerbrief zal in januari 2024 aan de raad worden aangeboden.  

 
6. Onderzoek ‘Sturen op projecten’ 

Naar aanleiding van de berichtgeving over het project ‘Hart voor Heteren’ heeft een aantal raadsfracties in juni 
2023 de wens uitgesproken om de rekenkamer onderzoek te laten te doen naar het proces ten aanzien van de 
realisatie van majeure projecten. 

Dit verzoek is door de rekenkamer beoordeeld tegen de achtergrond van het bepaalde in de Verordening op de 
rekenkamercommissie gemeente Overbetuwe 2018. Daarin staat dat de raad de rekenkamercommissie een 
gemotiveerd verzoek kan doen tot het instellen van een onderzoek. De rekenkamercommissie bericht de raad 
binnen een maand in hoeverre aan dat verzoek wordt voldaan. Als de rekenkamercommissie niet aan het 
verzoek van de raad voldoet, voert zij daarvoor goede gronden aan. 
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Gemeenten lopen bij de realisatie van grote projecten aanmerkelijke risico’s, die overigens niet alleen 
financieel van karakter zijn. Het is daarbij voor het management en het bestuur van de gemeente Overbetuwe 
van belang om grip te houden op de voorbereiding, de uitvoering en nazorg van deze projecten. 
 
De onderzoeksvragen luidden:  
Op welke wijze geeft de gemeente Overbetuwe invulling aan projectmatig werken, welke afspraken bestaan 
daarover binnen de organisatie en worden deze in de praktijk opgevolgd? Op welke wijze worden college en de 
gemeenteraad in staat gesteld om hierop te sturen? 

De rekenkamer heeft gekozen voor een vijftal projecten die zowel geografisch als inhoudelijk een evenwichtig 
beeld geven van de breedte van de gemeentelijke projecten. Daarnaast dienden de projecten door de 
gemeentelijke organisatie te zijn uitgevoerd en afgerond. 

Het onderzoeksproces heeft een aanzienlijke vertraging opgelopen, met name als gevolg van onvolledige 
aanlevering van documenten en het niet tijdig kunnen inplannen van interviews. De raad is hierover tussentijds 
geïnformeerd. 

Dit onderzoek is uitgevoerd in de periode juli tot en met december 2023 en zal naar verwachting begin februari 
2024 aan de raad worden aangeboden.   

7. Vergaderingen van de rekenkamer 

De rekenkamer heeft achtmaal vergaderd in 2023. Daarvan hebben vier vergaderingen online plaatsgevonden.  

8. Overleg met de gemeenteraad 

Ter voorbereiding op het onderzoeksplan 2024 is er evenals in 2023 weer een rondje langs de fracties gemaakt. 
Tijdens dat rondje werd niet alleen teruggekeken naar het werk van afgelopen jaar maar werden er ook volop 
suggesties gedaan voor nieuwe onderzoeksthema’s. Ook was dit een mooi moment om nader kennis te maken 
met de nieuwe leden van de rekenkamer.  
 
Verder is de raad geregeld per mail op de hoogte gesteld over de start van diverse onderzoeksopzetten.  
Daarnaast is de raad per brief geïnformeerd over het stoppen met het onderzoek ‘Burgerperspectief’, de start 
van het ‘DoeMee-onderzoek 2023’,  de stand van zaken van het onderzoek ‘Sturen op projecten’ en over het 
‘onderzoeksprogramma 2024’.  
 

 9.    Overige activiteiten 

De rekenkamer is lid van de landelijke vereniging van rekenkamers en rekenkamercommissies (NVRR). De 
voorzitter heeft deelgenomen aan een aantal online en fysieke bijeenkomsten waaronder de algemene 
ledenvergaderingen en webinars. Ook is hij lid van de commissie die zich binnen de NVRR bezighoudt met de 
ontwikkeling van een nieuw contributiesysteem. De ontwikkelingen van de NVRR worden door alle leden actief 
gevolgd.  

De voorzitter van de rekenkamer neemt verder deel aan de vergaderingen van de gemeentelijke 
Auditcommissie, waarbij overleg met de accountant over de jaarlijkse managementletter en het 
controlerapport van bevindingen, naast afstemming van onderzoeken, agendapunten zijn.  
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10. Transitie van rekenkamercommissie naar rekenkamer 
 

Met de op 1 januari 2023 in werking getreden ‘Wet versterking decentrale rekenkamers’ is het niet meer 
toegestaan dat raad- en of burgerraadsleden lid zijn van de rekenkamer. Dat betekent dat de rekenkamer 
alleen nog maar uit externe leden mag bestaan.   
 
Er geldt een overgangstermijn tot 1 januari 2024 waardoor raads- en of burgerraadsleden die reeds zitting 
hebben in lokale rekenkamers nog een jaar mogen blijven zitten. De gemeenteraad heeft zodoende een jaar de 
tijd om op basis van de nieuwe wet een onafhankelijke rekenkamer in te stellen, de leden te benoemen en de 
oude verordening in te trekken. 

Om te bepalen of de wijze waarop de rekenkamercommissie functioneert nog aansluit bij de wensen en 
behoeften van de raad heeft er op 4 april 2023 een rondetafelgesprek plaatsgevonden.  

De gemeenteraad heeft vervolgens op 27 juni 2023 de Verordening gemeentelijke rekenkamer gemeente 
Overbetuwe 2023 vastgesteld. Dit betekent een nieuwe samenstelling van de rekenkamer bestaande uit drie 
leden en dat de interne leden van rechtswege hun lidmaatschap van de rekenkamercommissie hebben 
verloren. Hetzelfde geldt voor de externe leden. Anders dan de interne leden kunnen zij wel voor zes jaar 
worden herbenoemd. De huidige voorzitter van de rekenkamercommissie, Harry Smeets, heeft laten weten te 
willen aanblijven als voorzitter en is door de raad herbenoemd. Ook is er een Klankbordgroep Rekenkamer 
ingesteld - bestaande uit Richard Beune, Andries Schoneveld en Evert Westerbeek - ter waarborging van de 
verbinding tussen gemeenteraad en rekenkamer.  

Nadat de raad de verordening heeft vastgesteld heeft de Klankbordgroep een wervingsprocedure gestart voor 
de twee vacante functies. In de raad van 12 september 2023 zijn de twee leden, Han Dankaart en Han Julicher, 
op voordracht van de klankbordgroep benoemd en is de rekenkamer (weer) voltallig.  

In aansluiting op de Verordening gemeentelijke rekenkamer gemeente Overbetuwe 2023 heeft de rekenkamer 
het Reglement van orde rekenkamer 2023 vastgesteld en is de Notitie werkwijze rekenkamer Overbetuwe 
geactualiseerd. Beide documenten zijn ter kennisname met de raad gedeeld.  
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11. WAT HEEFT HET GEKOST? 

 

Bedrijfsvoering 

De rekenkamer is in 2023 ondersteund door een secretaris die administratieve taken heeft uitgevoerd. De 
feitelijke onderzoekwerkzaamheden zijn in 2023 uitgevoerd door de voorzitter en door de (externe) leden.  

Financiële verantwoording 2023 

In de begroting 2023 is voor de rekenkamer een (structureel voor deze raadsperiode) budget opgenomen van  
€ 45.000. Zie hieronder een overzicht van de kosten.  

De gerealiseerde uitgaven ambtelijke ondersteuning incl. vacatiegelden voor interne leden (tot 1 juli 2023) 
vallen ook dit jaar weer hoger uit vanwege stijging van de loonkosten. Alle onderzoeken in 2023 zijn, met 
uitzondering van de DoeMee-onderzoeken, in eigen beheer uitgevoerd wat terug te zien is in de kosten van 
onderzoek.  

De rekenkamer sluit het jaar af met een positief financieel resultaat van € 10.626.  In 2022 was er een positief 
financieel resultaat van € 10.659.  

Uitgavensoort Raming Werkelijke 

kosten 

Kosten van onderzoek 20.000 10.185 

Vacatiegelden externe commissieleden  

incl. reiskosten 

10.000   7.093 

Ondersteuning rekenkamer incl. 
vacatiegelden interne commissieleden  

14.000 16.175 

Overige uitgaven    1.000   921 

Totaal budget 45.000 34.374 
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